
Provincie Flevoland

Daarom stellen wij de volgende vragen:

Antwoord: Ja.

Antwoord: Ja.

3. Zijn er in de provincie Flevoland zonneprojecten gerealiseerd waarbij de gebruikte 
zonnepanelen geproduceerd zijn door sloven?

Antwoord: Het is op dit moment niet met zekerheid te zeggen of een zonnepaneel dat waar ook ter 
wereld wordt geproduceerd, zonnecellen bevat die zijn gemaakt met poly-silicium uit de 
betreffende regio Xingjiang.

2. Bent u het met de Christenunie eens dat het absoluut onacceptabel is als de provincie 
Flevoland (indirect) moderne slavernij faciliteert?

1. Heeft u kennisgenomen van het artikel ‘Ophef over gebruik ‘foute’ Chinese zonnepanelen’ 
uit het Financieel Dagblad (7-4-2021)?

Antwoord: Het is in eerste instantie aan de Nederlandse zonne-energiesector en de 
brancheorganisatie om zich in te zetten voor meer transparantie in de verschillende 
grondstoffenketens in de sector zodat in de toekomst met meer zekerheid kan worden bepaald wat 
de herkomst is van bepaalde onderdelen in een zonnepaneel. Inmiddels hebben 175 grote bedrijven 
uit de internationale zonnesector een verklaring getekend waarmee zij zich tegen dwangarbeid 
keren en zich eraan committeren om hun ketens vrij te maken van dwangarbeid. Mede naar 
aanleiding van deze kwestie wil de sector een systeem van ‘tracking and tracing’ van de 
grondstoffen voor zonnepanelen zo snel mogelijk ontwikkelen en implementeren. Hierover worden 
door de sector in Nederland momenteel gesprekken gevoerd met de ministeries van Buitenlandse 
Zaken en van Economische Zaken en Klimaat.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van de Christenunie over foute zonnepanelen, 
ingediend op 14 april 2021, en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten 
zoals vastgesteld op 25 mei 2021 (2785137).

Antwoord: We volgende ontwikkelingen nauwgezet. Indien blijkt dat deze ontwikkelingen tot 
onvoldoende voortgang zouden leiden zijn we zeker bereid in overleg te treden met andere 
overheden en de brancheorganisatie om tot nadere afspraken te komen.

6. Zo niet, Bent u bereid om met medeoverheden en bracheorganisaties hier afspraken over te 
maken?

5. Kunt u uitsluiten dat bij toekomstige zonneprojecten in de provincie Flevoland dit soort 
‘foute’ zonnepanelen worden gebruikt?

Inleiding Christenunie: In de afgelopen week bereikte ons, via het Financieel Dagblad (7-4-2021), 
het nieuws dat: na onderzoek van Horizon Advisory blijkt dat in de Chinese grondstoffenindustrie 
voor zonnepanelen sprake lijkt te zijn van wijdverbreide dwangarbeid door Oeigoeren; en dat 
nagenoeg alle grote Chinese zonnepaneel-fabrikanten contracten hebben met verdachte 
grondstof leveranciers. Er ook in Flevoland mogelijk zonneparken worden of zijn aangelegd 
met ‘foute’ zonnepanelen van de betreffende fabrikanten;

Antwoord: De zonne-energiesector heeft op dit moment nog geen systeem voor ‘tracking and 
tracing’ van de grondstoffen voor zonnepanelen. Mede naar aanleiding van deze kwestie wil de 
sector zo snel mogelijk een dergelijk systeem ontwikkelen en implementeren. Zodra dit systeem er 
is kunnen er maatregelen worden genomen die het gebruik van ‘foute’ panelen tegengaan en zo 
mogelijk uitsluiten.

4. Welke inspanningen heeft het college al geleverd om ervoor te zorgen dat de zonnepanelen 
die gebruikt worden voor de gemeentelijke/provinciale zonneprojecten van goede herkomst 
zijn?




